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Darłowo, dnia 29 listopada 2013 roku 
BR.0002.12.2013 
 

Protokół Nr XL/2013 
z XL Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 29 listopada 2013 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 

  
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1332. 

Pan Przemysław Pociecha – Radny Rady Gminy Darłowo spóźnił się. 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XL sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 29 listopada 2013 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo; 
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator Samorządowy, Radny Rady Powiatu 
Sławieńskiego;   
Pan Artur Madeła – Radca Prawny; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;                                                                                        
Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
Pani Małgorzata Chyła –  Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego  
Pani Agnieszka Czupajło –  Prezes Stowarzyszenia „Błękitna fala” działającego na rzecz 
uczniów przy publicznej Szkole Podstawowej i Gimnazjum im. Ratowników Morskich                  
w Dąbkach.  
Rodzice dzieci uczęszczających do Gimnazjum Nr 3w Dąbkach 
Nauczyciele Gimnazjum Nr 3w Dąbkach 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Łukasza Staniszewskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 
14 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

Ad. 1.3. 

 
Porządek obrad XL sesji: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 25, 29 października 2013 roku z XXXIX sesji VI kadencji 
Rady Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                          
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXXIX sesji Rady Gminy Darłowo 
oraz w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.    
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 25/2 w obrębie Kowalewice). Druk Nr 1/2013XL 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 90/1, w obrębie Zielnowo). Druk Nr 2/2013XL 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 46 w obrębie Krupy). Druk Nr 3/2013XL 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 34 w obrębie Rusko). Druk Nr 4/2013XL 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. części działki nr 120/1 w obrębie Dąbki). Druk Nr 5/2013XL 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 124/9 w obrębie Dąbki). Druk Nr 6/2013XL 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo(dot. działki nr 118 w obrębie Jeżyczki). Druk Nr 7/2013XL 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2013 rok.  
Druk Nr 8/2013XL 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 92/3, w obrębie Zielnowo). Druk Nr 9/2013XL 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. 
Ratowników Morskich w Dąbkach. Druk Nr 10/2013XL 
18. Wolne wnioski i zapytania. 
19.  Zakończenie sesji. 
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Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy 
ktoś chciałby zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad. 

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zgłosił wniosek o wycofanie                      

z porządku obrad Druku Nr 6/2013XL w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 124/9 w obrębie ewidencyjnym Dąbki),                           
a wprowadzenie 

 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Darłowo na 2013 rok Druk nr 11/2013XL. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 
głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wycofania

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 

 z porządku obrad Druku     
Nr 6/2013XL w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
(dot. działki   nr 124/9 w obrębie ewidencyjnym Dąbki) . 

14 głosów za wycofaniem Druku Nr 6/2013XL z porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 

 do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok Druku                       
nr 11/2013XL. 

14 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 11/2013XL do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał porządek 

obrad po zmianach. W punkcie 13 druk nr 6/2013XL został wycofany a na jego miejsce wszedł 
druk nr 11/2013XL.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie 
porządek obrad po zmianach. 
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji z uwzględnionymi zmianami, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XL Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Przyjęcie protokołu z dnia 29 października 2013 roku z XXXIX sesji VI kadencji 
Rady Gminy Darłowo. 

Ad. 1.4. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisze protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
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Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                   
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 2. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powitał wszystkich obecnych                          
i powiedział, że w tym okresie jest „promocja Gminy” o tematyce takiej żelaznej jak: 
„Lepperówka”, Szkoła w Dąbkach, Wiatraki, Kontrole i Zebrania. Pan Wójt powiedział, że 
informacja zawarta jest na piśmie, a kondycja finansowa przedstawia się następująco: stan 
konta na rachunku podstawowym wynosi 1 527 892,46 zł, uruchomiony kredyt w rachunku 
1 000 000,00 zł obecnie nie wykorzystywany, co łącznie wynosi 2,5 miliona złotych do 
dyspozycji. Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach wynoszą prawie 1 127 000,00 zł. 
W tym rachunki za usługi i zakupy 476 943,66 zł, środki dla szkół publicznych 
(wynagrodzenia nauczycieli oraz wydatki bieżące) 405 000,00 zł, dotacja dla Gminnej 
Biblioteki Publicznej 25 000,00 zł, składki ZUS od wynagrodzeń pracowników Urzędu 
Gminy 120 000,00 zł, dotacja dla Parafii Św. Gertrudy na prace konserwatorsko-remontowe                
obiektu zabytkowego w Kościele w Cisowie 100 000,00 zł. Pan Wójt powiedział, że po 
dzisiejszej sesji tez sprawa będzie realizowana dotycząca zakupu działki w Wiekowie wraz                
z oczyszczalnią i kanalizacją za sto pięćdziesiąt czy sto sześćdziesiąt tysięcy złotych. pan 
Wójt powiedział, że w tym okresie miedzy innymi zakupiliśmy też nowy autobus, który 
będzie służył małym mieszkańcom Gminy Darłowo.  

Na tym punkt zakończono. 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo 
między sesjami. 

Ad. 3. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że podjęte uchwały 
zgodnie z procedurą są w trakcie realizacji.  
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XL stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Interpelacje Radnych.    
Ad. 4. 

W tym punkcie nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono. 
 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXXIX sesji Rady Gminy 
Darłowo w dniu 29 października 2013 roku oraz w okresie między sesjami.   

Ad. 5. 

/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XXXIX sesji Rady Gminy Darłowo oraz                    
w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/     
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na XXXIX sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/     

 Na tym punkt zakończono. 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.   

Ad. 6. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący

/Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu./    

 Rady Gminy Darłowo przedstawił 
sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami. 

 Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 7. 
TRYBUNA OBYWATELSKA 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Małgorzacie Chyła Radnej Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego prosząc 
jednocześnie o to, aby Mówczyni mówiła do mikrofonu.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo podał krzesło Pani Radnej Sejmiku, 
aby przemówiła siedząc.  

Pani Małgorzata Chyła Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego na 
wstępie podziękowała Panu Wójtowi i Panu Przewodniczącemu za podane jej krzesło, po 
czym wspomniała, że jej obecność na sesji jest już nie pierwszy raz w sprawie związanej ze 
szkołą w Dąbkach. Mówczyni powiedziała, że interesuje się tą sprawą już od miesiąca 
stycznia 2012/13 roku. Pani Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 
powiedziała, że ponieważ dzisiaj Wysoka Rada Gminy poniesie odpowiedzialność za to, co 
będzie dalej chciałaby zaapelować o następująca rzecz: Mówczyni powiedziała, że Zespół 
Szkół w Dąbkach wspaniale funkcjonował do niedawna do kiedy nie został rozwiązany. Od              
2 września już nie ma zespołu, tylko dwie odrębne placówki. Dlaczego do tego doszło? 
Mówczyni powiedziała, że wszyscy doskonale wiedzą, że placówki zostały rozwiązane tylko            
i wyłącznie dlatego, że Wojewoda nie uchylił jednej uchwały o rozwiązaniu Zespołu Szkół                
w Dąbkach. Pani Małgorzata Chyła powiedziała, że absolutnie nie jest jej intencją czepianie 
się. Niemniej jednak powiedziała, że w uchwale o likwidacji Zespołu Szkól w Dąbkach                   
w uzasadnieniu było napisane, że zespół ulegnie rozwiązaniu wówczas gdy zostanie 
zlikwidowana Szkoła Podstawowa oraz Gimnazjum. Pani Małgorzata Chyła powiedziała, że 
takiej przesłanki nie było, ponieważ skoro te dwie szkoły zostały wyniku uchylenia przez 
Wojewodę zostały ocalone w związku z tym nie było podstaw aby rozwiązywać zespół. 
Mówczyni powiedziała, że skoro już tak się stało, to stan na dzień dzisiejszy jest taki, że 
zamiast oszczędzać Gmina wydaje dodatkowe pieniądze. Pani Radna powiedziała, że do tej 
pory był jeden pokój nauczycielki, było jedno grono nauczycielskie i jedna Pani Dyrektor               
i doskonale szkoła funkcjonowała. Pani Małgorzata Chyła powiedziała, że od 2 września są 
dwie Panie Dyrektorki, które od niedawna nie powinny już w tej szkole funkcjonować, 
ponieważ Wojewoda uchylił zarządzenia dotyczące powołania tych dwóch Pań Dyrektorek. 
Mówczyni powiedziała, że co prawda jest jeszcze droga administracyjna, że można się 
jeszcze odwoływać. Pani Radna powiedziała, że prócz tego są dwie Wicedyrektorki, dwa 
pokoje nauczycielskie, przy czym z jednego pokoju nikt nie korzysta i odbywają się tam 
zajęcia dodatkowe, a wszystko to generowało koszty Gminy Darłowo. Pani Radna 
powiedziała, że za to wszystko ktoś zapłaci. Mówczyni powiedziała, że za te dodatkowe 
koszty oczywiście zapłaci Gmina Darłowo. Pani Małgorzata Chyła powiedziała, że 
oczywiście nie chce już wspominać o tym, że za to, że bezprawnie zostały rozwiązane 
umowy, czy też nowy sposób próby zawarcia umów z nauczycielami, którzy pracują w tej 
chwili w zupełnie inny sposób niż zostali zatrudnieni. Mówczyni powiedziała, że na pewno 
jest to Państwu wiadome, że nauczyciele złożyli pozwy do sądu i od 15 stycznia rozpoczynają 
się rozprawy. Pani Radna powiedziała, że chciałaby Państwu uświadomić, że będzie to 
następny wydatek dla Gminy, niesamowicie wysoki ponieważ ci nauczyciele wygrają te 
sprawy i Gmina będzie musiała wypłacić im te wyrównanie. Mówczyni powiedziała, że teraz 
zostawi te sprawy na boku, ponieważ są od tego odpowiednie organa – sąd – który 
odpowiednio te sprawy rozstrzygnie. Pani radna zapytała, czy iść dalej i w to brnąć? Po czym 
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odpowiedziała mówiąc, iż myśli, że nie. Pani Małgorzata Chyła powiedziała, że ma nadzieję, 
że Państwo Radni ni podejmą dzisiaj tej uchwały dotyczącej przekazania szkoły 
stowarzyszeniu, bo będzie to kolejny absurd - absurd polegający na tym, że w jednym 
budynku będzie szkoła stowarzyszeniowa oraz szkoła publiczna Podstawowa. Mówczyni 
zapytała w jaki sposób to uchroni te finanse w dalszym ciągu? Pani Radna powiedziała, że 
wie o tym doskonale ponieważ dokonała takiej oceny subwencji, która trafiła do Państwa (do 
Gminy). Pani Radna powiedziała, że pomógł jej w tym kolega (Radny Sejmiku Województwa 
Zachodniopomorskiego), który na subwencjach doskonale się zna, który przed laty był 
Kuratorem Oświaty – Pan Jerzy Kotlęga. Mówczyni powiedziała, że Pan Jerzy Kotlęga 
otrzymał od Gminy metryczkę subwencji oświatowej, z której to wynikało, że subwencja 
naprawdę wystarczała na prowadzenie szkoły wtedy kiedy ona funkcjonowała jako Zespół 
Szkół. Pani Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego powiedziała do Państwa 
Radnych Rady Gminy Darłowo, że liczy na to, że zanim dzisiaj podejmą kolejną 
bezsensowną absolutnie i nie trzymającą się żadnych ram uchwalę dotyczącą przekazania 
Gimnazjum do stowarzyszenia, ma nadzieję, że bardzo mocno się nad tym zastanowią, 
ponieważ będą to kolejne koszty. Mówczyni następnie powiedziała, że w jednym                            
z uzasadnień Wojewody, które uchylało… Mówczyni powiedziała, że nie pamięta, które to 
było uzasadnienie. Pani radna powiedziała, że dostała odpowiedź od Pana Wojewody, że to 
nie Pan Wójt, tylko radni podjęli te uchwały. Pani Radna powiedziała Szanownym Państwu, 
że to jest prawda, że to nie Pan Wójt będzie winny jeżeli będą jakieś dodatkowe koszty, 
ponieważ wszelkie uchwały podejmują radni i to na nich spoczywa odpowiedzialność za losy 
oświaty.  

Pani Małgorzata Chyła Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 
powiedziała, że kilka dni temu była manifestacja w Warszawie, w której również udział wzięli 
pracownicy i nauczyciele Szkoły w Dąbkach, ale nie to jest najważniejsze. Mówczyni 
powiedziała, że najważniejsze jest to, że postulaty Związku Nauczycielstwa polskiego 
dotyczące tego aby Rząd nie przekazywał szkoły stowarzyszeniom i związkom 
międzygminnym zostały przez Rząd na dzień dzisiejszy przyjęte jako zasadne, jako bardzo 
logiczne. Mówczyni powiedziała, że czekają w tej chwili na ciąg dalszy tego co będzie, ale 
ich manifestacja, ich protest nie był wymierzony przeciwko Rządowi bezpośrednio, tylko                  
w prawo oświatowe, które miało iść w złym kierunku. Pani Małgorzata Chyła bardzo 
serdecznie prosiła Państwa Radnych jako nauczycielka z trzydziestotrzyletnim stażem, jako 
związkowiec i jako Radna Sejmiku znająca się na sprawach oświatowych, aby raz jeszcze 
zastanowili się jaki jest sens, jakie korzyści finansowe wymierne miałoby dać kolejne 
przekazanie szkoły dla kolejnego podmiotu. Mówczyni powiedziała, że przecież to kolejne 
wydatki. Pani Radna licząc absolutnie na pełną rozwagę i to, że podejmując decyzje radni 
zrobią to ze świadomością i z przekonaniem co do niej. Mówczyni powiedziała, że myśli, że 
chociaż po części jej słowa będą wysłuchane. Pani radna podziękowała panu 
Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo za udzielony głos 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Panu Tadeuszowi Bożewskiemu.   

Pan Tadeusz Bożewski mieszkaniec Gminy Darłowo poruszył temat inwestycji 
budowy wału przeciwpowodziowego. Mówca określił tę inwestycję jako służącą do 
zalewania miejscowości Zielnowo. Mówca w swojej wypowiedzi powiedział, że Zielnowoni 
Bedzie folderem tylko zalewem i podał nazwę do wykorzystania: „Zalew Leppera” 
wybudowany na krzywdzie ludzkiej. Mówca powiedział, że z jego punktu widzenia zostały 
oddzielone grunty dla Darłowa po to, żeby stworzyć działki kosztem Zielnowa. Mówca 
powiedział, że Zielnowo zostanie zalane. Poza tym powiedział, że budynki i grunty orne są 
poniżej trzech metrów, wiec automatycznie 120, 140, 160 m będzie ten wał powyżej terenów 
Zielnowa. Mówca powiedział, że teraz gdy będzie ten wał przeniesiony o półtorej metra to 
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należy się spodziewać półtora metra wyżej wody aniżeli kiedykolwiek było. Pan Tadeusz 
Bożewski powiedział, że droga z Zakrzewa do Zielnowa była nieprzejezdna kilkakrotnie                   
z powodu tych zalewów. Mówca powiedział w sprawie przepustowości, że jedna rura jest 
setka a druga sześćdziesiątka i zapytał jak ta droga będzie wyglądała w przypadku, gdy 
zostanie wykorzystany ten wał? Mówca pytał kiedy ta woda zejdzie? Pan Tadeusz Bożewski 
powiedział, że jak kiedyś woda wschodziła przez dwa, trzy dni i schodziła przez dwa trzy 
tygodnie, a teraz będzie wschodziła przez dwa, trzy dni, a schodziła przez dwa, trzy miesiące 
albo wokół. Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że ta sprawa dotyczy sołectw: Zakrzewa, 
Zielnowa, Kowalewic (Borzyszkowa), Sińczycy, Krup i nawet Nowego i Starego Jarosławia. 
Pan Tadeusz Bożewski powiedział, że przez trzydzieści lat walczył o to żeby te sprawy były 
udrożnione w tym podstawowe urządzenia melioracyjne. Mówca zapytał po co było to r5obić 
skoro jest to zniweczone teraz? Mówca zapytał po co, komu to służy i jakie skutki będą tego 
wału. Mówca podziękował za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Pani Agnieszce Czupajło Prezes Stowarzyszenia „Błękitna fala”                       
w Dąbkach.  

Pani Agnieszka Czupajło Prezes Stowarzyszenia „Błękitna fala” przeczytała 
przemówienie do Rady Gminy Darłowo, które to w wersji papierowej Pan Kazimierz 
Pogorzelski rozdał wszystkim obecnym Radnym Rady Gminy.  

„Nazywam się Agnieszka Czupajło, jestem Prezesem Stowarzyszenia „Błękitna fala”, działającego na 
rzecz uczniów, przy publicznej Szkole Podstawowej i Gimnazjum im. Ratowników morskich w Dąbkach. 

Panie i Panowie Radni ogromną krzywdą społeczną było likwidowanie dobrze funkcjonującej, 
ekonomicznie uzasadnionej i licznej placówki jaką był Zespół Szkól Nr 3 w Dąbkach, czego negatywne skutki 
spływać będą latami, na naszą społeczność.  

W dniu dzisiejszym, pod głosowanie Wysokiej Rady poddana zostanie uchwała, w sprawie przekazanie 
osobie prawnej lub fizycznej gminnego Gimnazjum, które było częścią składową zlikwidowanego Zespołu Szkół. 
Na temat działań Pana Wójta względem publicznej placówki oświatowej w Dąbkach powiedziano i napisano już 
(chyba) wszystko. Jako rodzice, nigdy nie pogodzimy się ze stratą dobrego gimnazjum położonego w centrum 
gospodarczym Gminy. nasza argumentacja przeciw przekazani komukolwiek Gimnazjum została przekazana 
radnym na komisjach i wierzę, że Państwo Radni dzisiaj wstrzymają się od tej krzywdzącej nasze dzieci decyzji.  

Jako Prezes Stowarzyszenia „Błękitna fala” składam ostry protest co do niegodziwego 
uzasadnienia uchwały zbywającej Gimnazjum, jakie na druku nr 10 prezentuje wójt 
Franciszek Kupracz. Gmina Darłowo jest gminą o bardzo małej liczbie organizacji 
pozarządowych, stąd atakowanie mieszkańców, chcących z serca poświecić swój czas na 
podniesienie jakości życia uczniów publicznej szkoły w Dąbkach, to niegodziwość podwójna. 
Pan Wójt doskonale wie, co jest zapisane w statucie Stowarzyszenia i wie, czym chce się ono 
zajmować, a co można bez trudu przeczytać na stronie internetowej Stowarzyszenia.  

Powoływanie się w uzasadnieniu uchwały likwidującej gminne Gimnazjum na słowa 
rezygnującego z prezesa Stowarzyszenia z własnej woli pana Bartosza Olczykowskiego jest 
kuriozalnym w skali kraju. To absurdalne! Nie ma drugiego takiego przypadku w Polsce, 
gdzie wójt Gminy, w uzasadnieniu do uchwały zbywającej placówkę oświatową powołuje się 
na subiektywne odczucia mieszkańca. Pan Bartosz Olczykowski to zasłużona dla naszego 
Stowarzyszenia osoba, która podjęła wolną decyzję, wolnego człowieka i nikt z nas nie widzi 
potrzeby jej komentować. 

Kończąc jeszcze raz proszę Radę Gminy o rozsądek i wstrzymanie się dzisiaj                         
z podejmowaniem krzywdzącej nasze dzieci decyzji, o zbywaniu gminnego Gimnazjum                  
w Dąbkach. Pana Wójta proszę o pisemne przeproszenie członków Stowarzyszenia „błękitna 
fala”, których brutalnie obraża Pan w uzasadnieniu powyższej uchwały.”   
/przemówienie pani Agnieszki Czupajło prezes Stowarzyszenia „Błękitna fala” stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu./    

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Panu Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  



Strona 8 z 26 
 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że jego stosunek do uzasadnienia 
w druku 10 jest dokładnie taki sam jak pani Prezes Stowarzyszenia „Błękitna fala”. Pan Jan 
Górski powiedział, że najważniejsze dla państwa Radnych jest dzisiaj przewidywanie 
skutków podejmowanych decyzji. Mówca powiedział, że chciałby żeby radni zadali sobie                  
w swoich sumieniach pytanie: „Czy jest fizyczną możliwością rozdział i funkcjonowanie                  
w jednym obiekcie praktycznie z jednymi drzwiami dwóch podmiotów prawnych – podmiotu 
gminnego i podmiotu prywatnego”. Pan Jan Górski powiedział, że wielokrotnie apelował do 
Pana Wójta o wyciszanie tej sprawy. Mówca powiedział, że nie jest prawdą, że to druga 
strona chce medialnego szumu. Mówca mówił o artykule, który pojawił się na łamach 
Dziennika Bałtyckiego.   

 
Na sesję przybył Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo.  
 
Od tej pory kworum wynosi 15 Radnych.  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 

Mówczyni i udzielił głosu Panu Markowi Gawęda.  
Pan Marek Gawęda Mieszkaniec Gminy powiedział, że pan Wójt jest długo wójtem 

i dlatego wie, że nie raz było tak, ze mieszkańców po trzy lub nawet cztery razy w roku 
zalewało. Mówca zapytał dlaczego wójt nie informował, że będzie robiony taki wał. Mówca 
powiedział, że wójt jest wójtem mieszkańców Gminy a nie mieszkańców Darłowa. Mówca 
zapytał dlaczego się nie robi żadnych inwestycji w Zielnowie ileś lat nic nie było robione. 
Mówca poruszył także temat świetlicy.  

Pani Justyna Osses Sołtys Sołectwa Zielnowo poruszyła temat ogrodzenia, które jest 
realizowane od trzech lat. mówczyni powiedziała, że Pan Wójt ją po prostu zbywa. Mówczyni 
prosiła o konkretną odpowiedź w sprawie kiedy to ogrodzenie będzie zrobione i kiedy będzie 
świetlica budowana w Zielnowie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Panu Kazimierzowi Pogorzelskiemu.  

Pan Kazimierz Pogorzelski Mieszkaniec Gminy powiedział, że jest mieszkańcem 
Dąbek i zarazem mężem jednej z najlepszych nauczycielek w Gminie, która została 
potraktowana w sposób bardzo okropny. Mówca powiedział, że jego żona był nauczycielem 
klasy drugiej nauczania początkowego, ale w tym roku klasa została jej zabrana                                 
i przydzielono jej świetlicę. Pan Kazimierz Pogorzelski powiedział, że prosi pana wójta, żeby 
wójt przestał obrażać mieszkańców wsi. Mówca cytował jakąś wypowiedź pana Wójta,                 
w której to wójt powiedział, że jest chłopem ze wsi niestety. Pan Kazimierz Pogorzelski 
powiedział, że to słowo „niestety” bardzo go obraża, ponieważ jest mieszkańcem wsi Dąbki. 
Mówca powiedział, że jego dzieci chwalą się na studiach po trzykroć, że pochodzą z Dąbek,    
a wczasowicze, którzy przyjeżdżają do niego od kilkunastu lat zazdroszczą mu miejsca,                  
w którym mieszka.  Pan Kazimierz Pogorzelski cytował kolejne wypowiedzi Pana Wójta. pan 
Kazimierz Pogorzelski powiedział, że wójt nie zrozumiał intencji ich protestu. Mówca 
powiedział, że im otóż właśnie chodzi o to, żeby organem prowadzącym była gmina. Mówca 
przytaczał kolejne cytaty, tan był w sprawie balu. Mówca powiedział, że bale noworoczne               
i choinkowe są zwyczajem chyba w każdej szkole jak sięga pamięcią. Pan Kazimierz 
Pogorzelski zapytał jak to sie dzieje, że na ucznia przypada osiem tysięcy złotych subwencji   
a w innych szkołach szesnaście. Mówca twierdził, że o tym na tej sali tu słyszał. Następnie 
Pan Pogorzelski poruszył temat dofinansowania jednego ucznia w Słowinie, gdzie                          
w momencie kiedy wójt kupił działkę za około czterysta tysięcy złotych, to przypada 
czterdzieści tysięcy na jednego ucznia jeśli się wliczy wszystko. Mówca zapytał                             
o oszczędności i zapytał o co chodzi w tych całych oszczędnościach? Następnie powiedział, 
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że jednak tu nie chodzi o oszczędności. Mówca powiedział, że w tej walce toczącej się wokół 
szkoły w Dąbkach chodzi o to, że wójt nie lubi Karty Nauczyciela, która jest jego wrogiem 
publicznym. Mówca powiedział, że tu chodzi o to, żeby mieć wpływ na człowieka. Mówca 
powiedział, że wójt nic nie może zrobić w momencie kiedy jest karta nauczyciela. Pan 
Kazimierz Pogorzelski powiedział, że na dowód tego jakie są wójta intencje przytoczył 
kolejny cytat i podziękował za uwagę.      

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Pani Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo najpierw podziękowała panu 
Wójtowi za sto tysięcy przekazane na kościół w Cisowie. Druga sprawa, którą poruszyła pani 
sołtys dotyczyła zebrań wiejskich. Pani Sołtys powiedziała, że mieszkańcy nie chcą chodzić 
na zebrania bo mówią, że na zebraniach coś uchwalają, a gmina robi coś innego, co nie jest 
zgodne z tym co ustalili mieszkańcy z funduszu. Trzecia sprawa, którą poruszyła pani Sołtys 
dotyczyła pisma na temat zatok koszalińskich. Mówczyni powiedziała, że dostała w tej chwili 
pismo wyjaśniające, że spotkania nie będzie, o tylko dostała mapki. Mówczyni poruszyła 
sprawy zapisane w tym piśmie, zwłaszcza, że to wydobycie będzie trwać przez ileś lat. 
Mówczyni powiedziała, że to podczas sezonu i nie wiadomo jaki będzie hałas i czy w takiej 
sytuacji wczasowicze będą do nich przyjeżdżać. Pani Wanda Hańczaryk prosiła, żeby tymi 
sprawami ochrony wybrzeży Gmina się zajęła i zorganizowała spotkanie z mieszkańcami na 
ten temat.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Panu Kazimierzowi Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że w 2011 roku 
Starostwo powiatowe przystąpiło do klasyfikacji gruntów. Pan Kazimierz powiedział, że 
szczególnie dotyczy to takich terenów byłych po PGR, po GS, które kiedyś były w ewidencji 
zapisane jako tereny rolne i na tych terenach postawili bloki, osiedla, budynki gospodarcze                
i to do 2011 roku były jako grunty rolne a mieszkańcy od tego płacili podatek rolny. Pan 
Kazimierz Grzybak powiedział, że w 2011 roku Starostwo Powiatowe przystąpiło do zmiany 
klasyfikacji. Pan Kazimierz Grzybak zapytał czy państwo sołtysi dostali pismo 
powiadomienie w sprawie zmiany tej klasyfikacji. Mówca powiedział, że mieszkańcy mieli 
prawo odnośnie swoich dziełek wystąpić, czy nawet zaprotestować, czy się nie zgodzić. 
Mówca powiedział, że jak mu wytłumaczono to tak samo jest z planem zagospodarowania. 
Mówca powiedział, że skutek tych zmian jest Kai, ze od tego samego gruntu i tej samej 
powierzchni budynków gospodarczych rocznie płacił podatek w wysokości 250 zł, to teraz 
wyliczył sobie wstępnie, że będzie płacił około 1300,00 zł. Mówca powiedział, że nie wiedzą, 
a później słyszą, że coś gdzieś wisiało. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że to jest 
niesprawdzalne, faktycznie, ale oni jako mieszkańcy nie mają później żadnej drogi 
odwoławczej. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że panie z urzędu skierowały go w tej 
sprawie do starostwa. Mówca powiedział, że ginie przepływ informacji między organami 
takimi jak Starostwo Powiatowe, czy Urząd Wojewódzki a gmina.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Pani Małgorzacie Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że nie pogodziła się z 
uchwałą dotyczącą opłaty miejscowej. Mówczyni powiedziała, że wieś Wicie chciała 
zaapelować o uchylenie tej uchwały, ponieważ jest to uchwała, która nie ma żadnych 
umocowań logiczno-praktycznych. Pani Sołtys powiedziała, że w miejscowości Wicie nie ma 
oświetlenia i nie ma także żadnej infrastruktury turystycznej. Pani Sołtys prosiła o uchylenie 
tej uchwały. Następnie pani Małgorzata Żugaj poruszyła temat inwestycji prowadzonej przez 
Urząd Morski.  Mówczyni powiedziała, że na plaży już leżą falochrony. Pani Sołtys następnie 
poruszyła temat sprzedaży działki w Zielnowie. Mówczyni także powiedziała, że 
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uczestniczyła w spotkaniu w miejscowości Stary Jarosław w sprawie wiatraków. Mówczyni 
powiedziała, że jest bardzo poruszona tym spotkaniem, a wieś jest otoczona tymi wiatrakami. 
Mówczyni powiedziała, że szkoda, że na tym spotkaniu nie było mieszkańców innych wiosek, 
wiosek rozwojowych w kierunku wiatraków. Mówczyni wypowiadała się co było na tym 
spotkaniu i powiedziała, że wioska jest skłócona. Pani Małgorzata Żugaj poruszała problemy 
dotyczące migotania, hałasu, nerwic, odległości i innych spraw związanych z tymi 
wiatrakami.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie kontynuując wypowiedź 
powiedziała, że  

Pan Bożewski powiedział, że podejmuje się jednoosobowo decyzje i nie patrzy się na 
krzywdę ludzką. Mówca powiedział, że potrzebny jest związek lub komitet, żeby wszyscy 
byli zjednoczeni, a będą mogli zrobić wielokrotnie więcej niż do tej pory. Mówca powiedział, 
że przyszedł tutaj powiedzieć, że będą nadal w szambie się babrać bez możliwości wyjścia.  

Na sali rozległy się oklaski.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 

Mówczyni i udzielił głosu Panu Przemysławowi Pociesze Radnemu Rady Gminy Darłowo.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Randy Gminy Darłowo powiedział, że popiera to 

co powiedziała pani Sołtys Wicia i pragnie to uwzględnić na posiedzeniu rady jako wniosek 
formalny o wycofanie tej uchwały mówiącej o stawce opłaty 2,10 zł. Następnie pan Radny 
powiedział, że był na spotkaniach dotyczących tematyki wiatrakowej. Pan radny powiedział, 
że mieszkańcy mają duże pretensje i są negatywnie nastawieni co do wiatraków. Pan radny 
powiedział, że mieszkańcy domagają się takich informacji, czy wszystkie procedury są 
zgodne z prawem w temacie wiatraków. Drugi wniosek formalny Pana radnego Pociechy 
dotyczy zlecenia przez Wójta do opinii prawnej całego projektu, czy można to nazwać 
projektem i czy wszystko jest zgodne z prawem. Pan radny podkreślił, że chodzi mu o opinie 
prawną z zewnątrz. Taki jest jego wniosek.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wniosek 
odnośnie uchylenia tej uchwały na dzisiaj jest nie możliwy. Pan przewodniczący powiedział, 
że to jest wniosek do przedyskutowania na radę w tej chwili i będzie skierowany na komisje               
i pójdzie na kolejną sesję.  

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że zgadza się                 
z tym i jest jak najbardziej za tym.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że wniosek zgodnie z procedurą, tak jak 
Przewodniczący mówi.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Panu Kazimierzowi Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że do pewnego 
momentu śledził jako Sołtys proces tych zmian w studium, zmiana planu zagospodarowania, 
ale potem zgubił się. Pan Kazimierz Grzybak podkreślił, że dla jednej osoby jest to nie do 
ogarnięcia. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że nie jest przeciwko wiatrakom, ale nie 400 
metrów od zabudowy. Mówca powiedział, że gdyby był złośliwy to powiedziałby tak, żeby ci 
państwo, którzy głosowali za tymi 400 metrami musieli przez następne 35 lat tam mieszkać. 
Mówca powiedział, że mieszkańcy Wiekowa w tej chwili doświadczają tego. Mówca 
powiedział, że Wiekowo jest mała miejscowością ze wszystkich stron otoczoną wiatrakami. 
Pan Sołtys wspomniał lata osiemdziesiąte i powiedział, że jego marzeniem było, żeby 
powstało w Wiekowie osiedle. Mówca powiedział, że osiedle powstało, ze tam w tej chwili 
jest 30 działek, ale co z tego, skoro ci, którzy kupili, a jeszcze się nie wybudowali chcą to 
sprzedawać, bo nie kupiły tego pod wiatrakami, tylko wcześniej. Pan Kazimierz Grzybak 
przestrzegł Państwa Radnych przed dziwnymi rzeczami. Mówca powiedział, ze jest coś 
takiego jak Windinvest Sp. z o. o. Dobiesław, a wiatraki są w Porzeczu, Jeżyczkach i 
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Boryszewie. Mówca wymienił dalej, że jest Windinvest Sp. z o. o. Wiekowice, a wiatraki są       
w Dobiesławiu, Boryszewie i Jeżyczkach. Pan Kazimierz powiedział, że teraz powstała jakaś 
farma Wiekowo. Mówca powiedział, że ktoś od tych wiatraków powiedział, mu, że na tym 
terenie już bez zgody Rady Gminy mogą wiatraki stawiać, bo występują już tylko                              
o pozwolenie na budowę. Pan Kazimierz Grzybak zauważył, że firmy wiatrowe postawiły 
wiatrak jeden od drugiego w odległości dwóch- trzech kilometrów wiatrak od wiatraka, a od 
zabudowań 400 metrów. Pan Sołtys mówił, że drogi tam są, kable są, a to jest po prostu 
przygotowanie do tego, że potem następne wchodzą i stawiają sobie wiatraki. mówca 
powiedział, że jak chcą zbadać głośność na przykład farmy Wiekowo to tam będzie pięć 
wiatraków, ale jak się połączy Wiekowo i Wiekowice te farmy to będzie tych wiatraków 
piętnaście. Pan Kazimierz Grzybak zapytał, czy jak będzie robiony pomiar hałasu, to czy 
będzie chodzić pięć wiatraków, dlatego, że będzie się badać farmę Wiekowo, a nie farmy 
Wiekowo, Wiekowice, Dobiesław. Pan Kazimierz Grzybak pytał wiec dlaczego to jest tak 
zrobione? Pan Sołtys do Władz Gminy Darłowo powiedział, że powinni mu odpowiedzieć 
tutaj, bo mieszkańcy się go o te sprawy pytają. Pan Sołtys powiedział, że firmy wiatrakowe 
powiedziały mu, że będą jeszcze te wiatraki budować. Pan Sołtys powiedział, że jako 
mieszkaniec osiedla ma rano o godzinie siódmej wiatrak, o piętnastej wiatrak, o dwudziestej 
drugiej wiatrak a wieczorem „dyskoteka”, bo szum jest taki i światła. Pan Sołtys powiedział, 
że ten hałas wpływa na psychikę ludzi. Pan Kazimierz zapytał jak może być przyjęte jako 
termin prognoza oddziaływania na środowisko farmy wiatrakowej, której nie ma? Pan 
Kazimierz powiedział, że to są tylko teoretyczne rzeczy, i oni myślą, że hałas nie będzie 
przekraczał 50%. Mówca powiedział, że mają te firmy takie przecieki, że wiedzą kiedy jakaś 
kontrola jedzie i nagle jest wtedy awaria farmy. Pan Sołtys dał to radnym pod rozwagę, bo to 
będzie zależeć od tego czy gmina będzie tylko wiatrakami postawiona, czy też jeszcze w tej 
Gminie będą mieszkać ludzie?      

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 
Mówczyni i udzielił głosu Panu Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że pogłębia się chaos 
komunikacyjny w miejscowości Dąbki, bo miejscowość się rozrasta i narastają trudności 
komunikacyjne. Pan Sołtys powiedział, że ulica turystyczna jest bardzo ważna dla 
miejscowości, a w dalszym ciągu jest zapoczątkowany proces sprzedaży.  

Na tym punkt zakończono.     
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo podziękował 

Mówcom  i wobec braku głosów w dyskusji zamknął punkt ogłaszając piętnastominutową 
przerwę.  
 
Po przerwie obecnych było 15 Radnych Rady Gminy Darłowo, co stanowi prawomocność do 
podejmowania decyzji.  
 
Ad. 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 25/2 w obrębie Kowalewice). Druk Nr 1/2013XL 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo na wstępie powiedział, że do 
wypowiedzi z Trybuny Obywatelskiej odniesie się w punkcie 18 porządku obrad, czyli                  
w wolnych wnioskach i zapytaniach. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi  Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo w celu przedstawienia opinii 
komisji.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów, 
14 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XL/346/2013  w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XL/346/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. działki nr 90/1, w obrębie Zielnowo). Druk Nr 2/2013XL 

Ad. 9. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                       
z uzasadnieniem.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi  Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest negatywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
negatywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
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W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że to nie jest duża 

działka, ale ona ma strategiczne znaczenie dla tej miejscowości ponieważ działka 
przeznaczona jest pod teren zabudowy usług sportu i rekreacji. Pan Radny powiedział, że 
będzie głosował przeciw.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że pan Radny 
Małecki nie był obecny na komisjach i z tego co tu przed chwilą słyszał, to komisje są 
przeciwne sprzedaży i generalnie rzecz biorąc nie wierzy, że pan Małecki publicystycznie 
chce to przedstawić, bo komisje zagłosowały jak radni chcieli.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do pana radnego 
Krzyżanowskiego, że nie potrzebuje mecenasa Krzyżanowskiego. Mówca powiedział, że nie 
występuje tutaj na środku i się produkuje tylko to są jego odczucia i doświadczenie  
dwudziestotrzyletniego pobytu w tej radzie.  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zwrócił radnym uwagę, że odbiegają od 
tematu.  

Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że była konsultacja z 
mieszkańcami, którzy prosili, żeby tę działkę zostawić i tak radni komisji postanowili 
wyrażając negatywna opinię o sprzedaży.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
0 głosami za, przy 
15 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
nie podjęła uchwały w sprawie sprzedaży  nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo.  
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo (dot. działki nr 46 w obrębie Krupy). Druk Nr 3/2013XL 

Ad. 10. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                    
z uzasadnieniem.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi  Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  

i poddał uchwałę pod głosowanie, po czym ogłosił wyniki głosowania. 
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XL/347/2013 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XL/347/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. działki nr 34 w obrębie Rusko) Druk Nr 4/2013XXXVI 

Ad. 11. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                                  
z uzasadnieniem nie wnosząc żadnych zmian, przy czym przypomniał jaka burzliwa była 
dyskusja na komisjach w tej sprawie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi  Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że nie brał udziału                          

w żadnej komisji ponieważ nie mógł być i słyszy teraz, że radni mieli jakieś wątpliwości. Pan 
Jan Małecki odnośnie tych wątpliwości powiedział, że słusznie, ponieważ ta działka otoczona 
jest z trzech stron drogami. Pan Jan Małecki powiedział, że gdyby to podzielić na cztery 
działki, to by były około czterdziestu arów bardzo atrakcyjne działki. Pan Jan Małecki 
powiedział, że oczywiście jest za tym aby tak się stało.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że takie załatwienie 
sprawy też było rozpatrywane. Poza tym bardziej atrakcyjnej działki w Rusku na przykład jest 
i nie ma tej sprzedaży bo nie ma kupców. Pan Wójt powiedział, że takie stan faktyczny                     
w jakim jest ta działka, że jest porośnięta to doprowadzenie jej do porządku to są dodatkowe 
koszty. Pan Wójt powiedział, że tam jest las a przeznaczenie tej działki jako rolna przedkłada 
się na cenę, ale to określi rzeczoznawca.  
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Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że podtrzymuje swoje 
stanowisko. Pan Jan Małecki powiedział, że jeżeli będzie to jedna działka to nie będzie kupca, 
ale jeśli to będzie pięć działek po sto tysięcy to kupcy się znajdą chętni.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że skoro tak rany mówi, to 
niech postawi formalny wniosek w tej sprawie.  

Pan Radny Jan Małecki zgłosił wniosek do projektu uchwały o uwzględnienie 
autopoprawki poprzez dodanie słów: „po uprzednim podziale geodezyjnym. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał o zdanie 
mecenasa. 

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że do projektu należy dodać słowa „po 
uprzednim podziale geodezyjnym”.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał wniosek pod 
głosowanie.   
W głosowaniu nad uwzględnieniem wniosku udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy 
Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
12 głosami za, przy 
3 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
Rada Gminy Darłowo uwzględniła wniosek.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawką udział wzięło 15 Radnych 
Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów 
11 głosami za, przy 
3 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XL/348/2013 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XL/348/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. działki nr 120/1 w obrębie Dąbki) Druk Nr 5/2013XL 

Ad. 12. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                                  
z uzasadnieniem i zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. Autopoprawka polega na 
wprowadzeniu do uchwały zapisu: „z dostępem do drogi publicznej”.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał autopoprawkę pod 
głosowanie 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących,  
przyjęła zgłoszoną autopoprawkę.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi  Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Józefowi Szymacha w celu przedstawienia opinii Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy 
Darłowo. 

Radny Pan Józef Szymacha  Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, 
że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XL/349/2013 w sprawie  sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XL/349/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok 
Druk Nr 11/2013XL 

Ad. 13. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                                  
z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XL/350/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 
rok.  
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Uchwała Nr XL/350/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. działki nr 118 w obrębie Jeżyczki) Druk Nr 7/2013XXXVI 

Ad. 14. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                            
z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał jak to się stało, że                               

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego jest możliwość budowania tam 
wiatraków? Pan radny zapytał również jaka ta odległość jest?  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział panu radnemu, że to 
wynika z zapisów planu zagospodarowania przestrzennego, który rada przyjęła w 2005 roku, 
gdzie tereny pod wiatraki przeznaczono obszarowo a nie miejscowo. Pan Wójt powiedział, że 
tereny pod wiatraki to nie są tylko te tereny, gdzie stoi wiatrak, ale też infrastruktura tego 
wiatraku. Następnie Pan Wójt powiedział, że odległość tej działki od zabudowań to jest 
mniejsza niż czterysta metrów.  Pan Wójt jeszcze powiedział, że propozycja postawienia 
punktu GPZ na działce gminnej nie została trzy lata temu przyjęta przez inwestora i dlatego 
jest jak jest.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby żeby wiatrak 
powstał na terenie gminnym.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w gminie Gościno tak 
szereg wiatraków powstało i są to dodatkowe dochody dla Gminy oprócz podatków.  
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością  
13 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XL/351/2013 w sprawie  sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XL/351/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 
Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2014 rok.                    
Druk Nr 8/2013XL 

Ad. 15. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Darłowo                             
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2014 rok stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                        
z uzasadnieniem. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

  Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.    
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XL/352/2013 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 
Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2014 rok. 
/Uchwała Nr XL/352/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2013XL 

Ad. 16. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                         
z uzasadnieniem. Przy tym pan Wójt powiedział, że sprawa budowy świetlicy                                 
w miejscowości Zielnowo jest już ujęta w propozycji budżetowej i będzie o tym mowa przy 
budżecie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki 
Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 
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Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że głosów za było tyle 
samo co głosów przeciw.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
negatywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością 
1 głosem za, przy 
14 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
nie podjęła uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. 
Na tym punkt zakończono. 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników 
Morskich w Dąbkach. Druk Nr 10/2013XL 

Ad. 17. 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich              
w Dąbkach stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Wójtowi w celu przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                         
z uzasadnieniem oraz zgłosił autopoprawkę polegającą na dodaniu w § 1 na końcu zdania 
słów: „lub osobie fizycznej”. Pan Wójt przy tym powiedział, że to jest zgodne z podstawą 
prawną, która w tej wersji jest zapisana. Pan Wójt dla uzasadnienia podał, że sprawa wynikła 
miedzy innymi z tego, że po kontroli NIK na temat przekształcenia i likwidacji szkół, przy 
czym Pani prowadząca kontrolę zapytała dlaczego nie stosujemy tego przekazania szkół,                  
a idziemy między innymi w przekształcenia w szkoły społeczne poprzez likwidację, której nie 
chcemy? Druga sprawa, która rzutuje na te sprawy jest czynnik czasowy, bo są określone 
procedury, które są związane z tego typu załatwianiem sprawy. Pan Wójt powiedział, że po 
pierwsze najważniejsze to jest to, że sama uchwała sprawy nie załatwia. Pan Wójt powiedział, 
że nawet jeśli do tego dojdzie to tutaj jest niezbędna pozytywna opinia Kuratorium Oświaty     
w Szczecinie. Pan Wójt powiedział, że mając na względzie doświadczenie z poprzednich 
uchwał, to wie, że Wojewoda na pewno tą uchwałę tak prześwietli prawnie, że nie będzie 
żadnych wyjątków. Do tego Pan Wójt dodał, że to nie jest nowe działania, nawet na czasie, bo 
w Gdańsku tez budują szkołę i też przekazują innemu organowi prowadzącemu a szkoła jest 
warta trzydzieści sześć milionów złotych.  

Pan Wójt przedstawił uzasadnienie:  
„Gimnazjum Nr 3 w Dąbkach, której organem prowadzącym jest Gmina Darłowo liczy nie więcej niż 

siedemdziesiąt uczniów, obecnie 68. Szkoła – Gimnazjum rozpoczęła ponownie samodzielnie funkcjonować od                 
1 września 2013 roku po rozwiązaniu z dniem 31 sierpnia 2013 r. Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach. 

Nauczyciele z byłego zespołu szkół mający miejsce pracy w Gimnazjum nie uznają działań, nie 
współpracują i nie rozmawiają z organem prowadzącym. Pisza pisma, wstąpienia skarżąc się na organ 
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prowadzący pomijając także organ prowadzący. Nie pomagają  w funkcjonowaniu organizacji szkoły, nie uznają 
kierownictwa szkoły. Jest to stan nienormalny. Na okres przejściowy do 31 grudnia 2013 r. powierzono pełnienie 
obowiązków dyrektora szkoły, z którymi większość nauczycieli nie chce i nie współpracuje. Czynny udział                       
w destrukcyjnej działalności w szkole biorą udział także inne osoby, związku zawodowe. Potwierdzeniem 
powyższego jest pismo Pana Bartosza Olczykowskiego z dnia 26 października 2012 roku do Zarządu 
Stowarzyszenia „Błękitna Fala”, którego członkami są osoby wprowadzające różnymi sposobami, metodami 
chaos i dezorganizację w funkcjonowaniu szkoły. Szkołą nie jest szkołą, lecz miejscem stanowiącym studio 
medialne rozgrywek politycznych. W tej sytuacji rola Gminy Darłowo jako organu prowadzącego szkołę jest 
uniemożliwiona w realizacji celów, zadań w imię dobra ucznia. Przeprowadzenie konkursu na dyrektora szkoły 
przez obecny organ prowadzący szkołę tylko zaostrzy konflikt. W tej sytuacji szansą na normalne funkcjonowanie 
szkoły jest niezbędna zmiana organu prowadzącego szkołę. Po przekazaniu Szkoły Gimnazjum Nr 3 w Dąbkach 
będzie nadal szkołą publiczną.”     
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że taki przypadek mieli w historii, 
że Gimnazjum w Dąbkach było filią Gimnazjum Szkoły w Dobiesławiu. Temat jest 
oczywiście nośny i różne zdania są na ten temat.  Pan Wójt powiedział, że podtrzymuje swój 
wniosek i tez myśli, że to stanowi szansę do wypowiedzenia się przez kuratorium. Pan Wójt 
powiedział, że jeśli wójt i Rada Gminy nie są widziani tam jako organ, który ma prowadzić 
szkołę to trzeba dać szansę komu innemu, kto poprowadzi tą szkołę z tą nadzieją, że ta 
sytuacja się tam unormuje i szkoła  będzie szkołą. Pan Wójt powiedział, że w naszej gminie 
jest jeszcze pięć szkół i takiej sytuacji jak ta tutaj jak w Dąbkach nie ma. Pan Wójt 
powiedział, że w stosunku do trzech szkół: w Słowinie, Jeżyczkach i Dobiesławu też były 
podejmowane działania związane z aktualnym stanem możliwości i kształcenia. Pan Wójty 
powiedział, że pomimo licznych problemów osiągają bardzo dobre wyniki w nauczaniu, dużo 
lepsze niż w Dąbkach.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział do radnych, że podejmują tu ważne 
sprawy i zastanawia się czy ta uchwała była dobrze przygotowana skoro materiały radni 
dostali a dzisiaj wprowadza się poprawkę. Pan radny zapytał co się takiego stało? Następnie 
powiedział, że tak ważny dokument powinien być doskonały, a on nie jest bo dzisiaj Pan Wójt 
wnosi autopoprawkę. Pan Jan Małecki powiedział, że szkoła to nie worek ziemniaków, który 
można sprzedać, którym można handlować. Pan radny podkreślił, że to jest instytucja 
najważniejsza w Gminie nawet ważniejsza niż Urząd Gminy.   
Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo, Przewodniczący Komisji Oświaty                 
i Kultury Fizycznej powiedział do pana Jana Małeckiego, że pan Wójt zgłaszał autopoprawkę 
już na posiedzeniach komisji.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że materiały powinny być 
kompletne, a one nie są.  
Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo poprosiła aby pan mecenas w tej sprawie 
powiedział, czy to jest możliwe.  
Pan Artur Madeła Radca prawny odpowiedział, że tak.  
Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie wójtowi, ponieważ 
wójt wspomniał o takiej sytuacji, że po mimo twego, że nawet gdyby ta uchwała została 
podjęta, to i tak będzie potrzebna do tego opinia kuratora. Pan Przemysław Pociecha 
powiedział, że uważa, że jeśli będzie potrzebna to powinni po prostu zacząć od tej opinii 
kuratora, wiec powinni wystosować zapytanie do kuratora czy taka zgoda będzie formalna i 
czy można przekazać to Gimnazjum w ręce innego samorządu, czy innej osoby. Pan Radny 
Pociecha powiedział, że rada nie powinna w ogóle podejmować tej uchwały chociażby z tego 
tytułu, że opinia wojewody jaka została podjęta będzie po prostu w dalszym ciągu do 
wyjaśnienia przez sąd. Pan Radny powiedział, że nie wiadomo jak te sprawy się potoczą i jak 
będą rozstrzygnięte do obecnych dyrektorów szkół.  Po trzecie Pan radny powiedział, że 
uważa, że wszystkie poczynania związane w tym kierunku naraziły gminę na ogromne koszta 
, gdzie te koszta nic nie dały. Pan Pociecha powiedział, że na sesji apelował do radnych, żeby 
jednak zrobić ten krok do tyłu i nie wstydzić się tego i przyznać się do jakiś może błędów, bo 
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lepiej może było wybrać tamtą drogę i mieć zespół szkół. Pan pociecha powiedział, że koszta 
wzrosły a temat nie jest załatwiony.  
Na Sali obrad rozległy się oklaski.  
Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że szkoda, że taka uchwała 
powstała. Pan Radny powiedział, że Pan Wójt mówił, że szkołę w Dąbkach zostawi                          
w spokoju. Pan Józef Szymacha apelował do koleżanek i kolegów radnych o wstrzymanie się 
od głosowania nad tą uchwałą.   
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że pan Wójt powiedział, że jest               
w szkole 68 dzieci. Pan Jan Małecki powiedział, że to dlatego tyle pozostało, ponieważ nie 
przyjęto dzieci z Bielkowa i dlatego dzieci jest mniej. Pan radny powiedział, że za tym idzie 
subwencja i traci Gmina i szkoła. Pan Jan Małecki powiedział, że w przedsiębiorstwach czy 
innych firmach prywatnych mówi się na to, że to jest narażenie firmy na szkodę. Pan Jan 
Małecki powiedział, że na początku było mówione, że jak się przekształci szkołę                            
w Dąbkach w szkołę społeczną, to zaoszczędzi się osiemset tysięcy. Pan Radny zapytał jak to 
się ma jedno do drugiego?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział dla informacji, bo Pana 
Małeckiego nie było, że dowożenie z Bielkowa jest.  
Pani Elżbieta Augustynowicz nauczycielka powiedziała do szanownych radnych, że gdyby 
nie poczynania Pana Wójta, to mieliby więcej dzieci w Gimnazjum, bo ze szkoły społecznej 
w Iwięcinie mieli by dzieci, ale w związku z tym, że Pan Wójt wysyłał pisma w wakacje do 
rodziców dzieci z Bielkowa, to rodzicie pozabierali dzieci z naszej szkoły. Pani Elżbieta 
Augustynowicz powiedziała, że oczywiście informacja o tym, że będzie autobus dojeżdżał do 
Bielkowa ukazała się w ostatnim dniu wakacji, kiedy już rodzice kupili podręczniki do innej 
szkoły, więc nienormalne by było żeby rodzice przenieśli dzieci.  
Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo zapytała, czy gdyby szkoła była przekazana 
i byłaby nadal publiczna to czy wtedy nadal obowiązywała by karta nauczyciela i na jakich 
zasadach następowałoby przekazanie tej szkoły?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nadal będzie to szkołą 
publiczna i nadal będą funkcjonowały te same zasady, które obowiązują w szkole publicznej, 
a zmieni się tylko organ prowadzący szkołę jeśli do tego dojdzie. Pan wójt powiedział, że tej 
akt dzisiejszy jest konieczny czy miedzy innymi jest taka wola, bo dopiero po podjęciu takiej 
uchwały można wystąpić do Kuratora o opinie w tej sprawie, która jest bardzo wiążąca. 
Odnośnie przekazania jest cała procedura i następuje to w umowie. Pan Wójt powiedział, że 
jest to dopiero początek sprawy i zależy od kuratora jak do tego podejdzie. Pan Wójt 
powiedział, że w tej chwili rola organu prowadzącego tę szkołę jest przekreślona przez grono 
nauczycielskie zwłaszcza byłego zespołu szkół. Pan Wójt powiedział, że to przekazanie może 
nastąpić dopiero po sześciu miesiącach od podjęcia decyzji w tej sprawie.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że jak dobrze pamięta to gdy 
przekształcali szkoły publiczne w szkoły społeczne to była opinia kuratora wcześniej. Pan 
radny zapytał dlaczego teraz nie ma bo to jest bardzo ważne. Pan Jan Małecki powiedział, ze 
decyzja dla ich to może jest mało ważna, ale dla tych rodziców, którzy stanowią jedną czwartą 
społeczności Gminy to jest bardzo ważna.  Pan Jan Małecki powiedział, że bardzo chciałby 
teraz widzieć tą opinię, bo później gdzie się odwołają?  
Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że to jest intencyjna. 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał dlaczego teraz jej nie ma?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że odbyło się spotkanie                            
z wicekuratorem a po drugie odsyła pana radnego jako przewodniczącego Komisji rewizyjnej 
do protokołu kontroli NIK, gdzie jest zapytanie dlaczego z tego nie korzystamy jeśli jest taka 
sytuacja. Pan wójt do Pana Radnego Szymachy powiedział, że sytuacja się zmieniła dlatego, 
że droga przejścia na szkołę społeczną jest oczywiście dopuszczalna, ale dlaczego                              
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z łatwiejszej drogi nie korzysta gmina. Pan Wójt powiedział, że w szkole się nic nie zmienia 
ani dla rodziców i uczniów. Pan Wójt powiedział, że cel jest taki, że w tej chwili prowadzenie 
szkoły przez nasz organ to jest droga cierniowa i uważa, że tak dalej nie powinno być jeśli 
szansa jest taka, że ktoś inny może lepiej to zrobić.  Pan Wójt powiedział, że między innymi z 
tego powinni skorzystać.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał autopoprawkę pod 
głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością, 
11 głosami za, przy 
2 głosach przeciw, i 
2 głosach wstrzymujących,  
przyjęła zgłoszoną autopoprawkę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Łukaszowi Staniszewskiemu Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady 
Gminy Darłowo. 

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 14 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
9 głosami za, przy 
4 głosach przeciw, i 
1 głosie wstrzymującym, 
podjęła uchwałę Nr XL/353/2013 w sprawie przekazania Gimnazjum Nr 3 im. 
Ratowników Morskich w Dąbkach. 
/Uchwała Nr XL/353/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 

Wolne wnioski. 
Ad. 18. 

Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo poruszył temat uchwały dotyczącej 
opłaty miejscowej. Pan radny powiedział, że zaproponował zmniejszenie tej opłaty ale jego 
propozycja została odrzucona. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo mając na względzie wypowiedzi                       
z trybuny powiedział, że wypowiedzi Pani Radnej Chyły nie będzie komentował i cieszy się, 
że pani radna przybyła na sesję. Odnośnie wystąpień z trybuny pan Wójt powiedział, że budzą 
one taki obraz groźby i rozpaczy: stawiają wiatraki, likwidują szkoły, i jeszcze będziemy 
zatopieni. Odnośnie inwestycji w rejonie Zielnowa Pan Wójt powiedział, że sprawa ta ciągnie 
się od wielu lat i myśli, że na sesje w grudniu zaproszą kompetentne osoby z melioracji w tej 
sprawie. Pan Wójt powiedział, że to jest zadanie inwestycyjne finansowane ze środków 
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unijnych. Następnie Pan Wójt poruszył sprawy wiatraków, które są również medialnie 
traktowane. Pan Wójt powiedział, że niektórzy zapominają, że ta sprawa już trwa od tego 
czasu, gdy jeszcze wójtem nie był. Pan Wójt powiedział, że jako wójt przysłuchuje się 
każdemu głosowi w tej sprawie wiatraków. Pan Wójt powiedział, że przez te lata ma bogate 
doświadczenie w sprawie wiatraków. Pan Wójt powiedział, że ta inwestycja wiatraków                    
w naszej gminie jest warta prawie miliard złotych. Pan Wójt powiedział, że na dzisiaj 
największe kontrowersje budzą wiatraki, to znaczy propozycja projektu zmiany planu                          
w rejonie Stary Jarosław, Nowy Jarosław, Krupy, Kowalewice. Pan Wójt powiedział, że są 
tacy, którzy są przeciw temu i on się temu nie dziwi, bo te wiatraki są szkodliwe, ale nie 
można dopuścić do takiej sytuacji, że jednym są szkodliwe a drudzy będą mieli korzyści. Pan 
Wójt powiedział, że w pewnym okresie podjęto takie czy inne decyzje, ale te decyzje wspólne 
i nad tym problemem trzeba się w jakiś sposób pochylić, a nie jątrzyć i stwarzać problemy. 
Pan Wójt powiedział, że pewien biznesmen, który prowadzi sklep z jednej strony krzyczy, że 
te wiatraki szkodzą i będą rzucać lodem w szkołę, a z drugiej przychodzi do niego i pyta 
kiedy będą budować wiatraki bo interes wtedy się kręci. Pan Wójt powiedział jeszcze, że dla 
nie go już ewenementem jest przedstawiciel, który chodzi i poucza i wyzywa radnych już nie 
mówiąc o wójcie, który ma bogatą tutaj przeszłość w sprawie wiatraków i dla nie go wiatraki 
w rejonie Starego i Nowego Jarosławia szkodzą ale w Jeżycach to już nie szkodzą. Wracając 
do tematu wiatraków w rejonie Starego i Nowego Jarosławia pan Wójt powiedział wprost, że 
nie cofnie tego obwieszczenia z tego względu, ze to jest forma publicznej debaty nad 
problemem. Pan Wójt powiedział, że nie pozamyka ust mieszkańcom i ni pozamiata tego 
problemu pod dywan. Pan Wójt powiedział, że jak inwestor jest w konflikcie z drugim 
inwestorem, to wójt nie dopuści do takiej sytuacji, żeby rękami samorządu wójta czy radnych 
załatwiali swoje sprawy. Pan Wójt powiedział, że sprawa jest bardzo ważna i ze stronny 
Gminy po tych spotkaniach wystąpi do organów, które są odpowiedzialne i które mają                       
w kompetencji między innymi załatwianie tych  różnych spraw, zwłaszcza do nadzoru 
budowlanego i do wojewody, który przyklepał te uchwały i nawet uwagi żadnej nie wniósł. 
Pan Wójt powiedział, że teraz spotkali się w sądzie i dopiero rozstrzygnięcie sądowe 
pozwoliło na prowadzenie tego planu. Pan Wójt powiedział, że rzeczy się dzieją z roku 2008         
i mieszkańcy nie muszą się znać na prawie, oni po prostu mówią swoje zdanie i trzeba to 
zdanie wysłuchać. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj po tym medialnym szumie w sprawie 
wiatraków to obudził się Dyrektor Generalny Ochrony Środowiska i wczoraj wysłał pismo 
który dzisiaj to wszystko widzi inaczej bo jest nacisk medialny.  Pan Wójt powiedział, że się 
w to wszystko wczyta i powiedział, że co trzeba z naszej strony to zrobimy, ale trzeba 
pamiętać, że jest podział ról i kompetencji i czynności. Pan Wójt powiedział, że są dwie 
sprawy odnośnie wiatraków w Starym Jarosławiu, które trzeba tutaj uwzględnić. Pan Wójt 
powiedział, że uważa, że to trzeba podzielić na istniejące wiatraki, które tutaj w tej chwili 
funkcjonują oraz na te nowe lokalizacje. Pan Wójt odnośnie tych osób, które mówią, że 
wiatraki stoją nielegalnie powiedział, że ponieważ nie ma wystąpień formalnych w tych 
sprawach, ale jako wójt w imieniu mieszkańców wystąpi w tych sprawach. Pan Wójt 
powiedział tu o nadzorze budowlanym i wojewodzie, aby zajęli się ta sprawą czy to jest 
legalne czy ni legalne. Pan Wójt powiedział, że jak trzeba będzie rozbierać wiatraki to trzeba 
będzie i prosta sprawa.  Odnośnie nowych lokalizacji pan Wójt powiedział, że będzie brał pod 
uwagę jako wójt i występował do Rady tak jak w 2008 roku. pan Wójt powiedział, że było                 
5 wystąpień. Pan Wójt powiedział, że z tych spotkań także zbierze te materiały i prawnie to 
wszystko będzie ujęte tak, żeby radni i rada mogła podejmować uchwałę. Pan Wójt 
powiedział, że odległość tych 400 metrów pojawiło się w uchwale w 2005 roku, a zaczęła się 
sprawa w 2001 roku. Pan Wójt przypomniał obrady z tamtych lat i powiedział, że to między 
innymi zatwierdził wojewoda. Pan Wójt poinformował, że jest uchylona uchwała Rady 
Gminy Darłowo w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 
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rejonie Stary Jarosław i Nowy Jarosław, ale nie jest uchylone studium w sprawie zmiany tego 
planu, a studium to jest 60% sprawy. Pan Wójt powiedział, że to jest Uchwała                                  
Nr XXI/284/2008 z 26 listopada 2008 roku w sprawie przyjęcia zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo”.  

 
(Pan Radny Łukasz Staniszewski wyszedł z sali obrad sesji)  
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że właściciele tych działek 

mogą w każdej chwili występować o zmianę planu. Pan Wójt powiedział, że niektórzy ludzie 
dziwią się, że jako wójt w tamtych latach nie zajmował się sprawami wiatraków w Jeżycach. 
Pan Wójt powiedział, że nie zajmował się ponieważ stamtąd pochodzi. Pan Wójt powiedział, 
że zajmował się tym wójt Gminy Sławno za wyznaczeniem przez SKO. pan Wójt powiedział, 
że składa tu oświadczenie radzie, że na wyścigach nie są i spokojnie do tego tematu podejdą, 
bo będą mieli materiał, a w tej chwili jest czas dla mieszkańców do wypowiedzenia się,                         
a 5 grudnia będzie tu debata, na którą zaprasza wszystkich zainteresowanych tym tematem. 
Pan Wójt powiedział, że będzie tu autorka tego projektu, bo ona jest autorką, ma prawa 
autorskie i ona będzie się ustosunkowywać. Pan Wójt Panu Radnemu Przemysławowi 
Pociecha powiedział, że tego wniosku o wycofanie tego obwieszczenia nie zrobi. pan Wójt 
powiedział, że spotkania są i jeszcze będą.  

Pan Wójt w sprawie żwirowni, czyli tej inwestycji w morzu powiedział, że trzeba 
zaprosić pana Dyrektora Urzędu Morskiego, który jest władny w tej sprawie. Sprawa jest                  
w tej chwili w toku. Inwestycja zabezpieczenia wału od Darłowa aż do Kopań w tej chwili 
jest odbierana.  Pan Wójt powiedział, że szereg uwag jest i za to podziękował mieszkańcom, 
ze przysyłali zdjęcia jak ta inwestycja została zrobiona.   

 
(Pan Radny Łukasz Staniszewski wrócił na salę obrad sesji)  
 
Pan Wójt powiedział, że odnośnie wypowiedzi pana Pogorzelskiego nie będzie się 

wypowiadał.  
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że jako sołtys i jako 

osoba mieszkająca kilkadziesiąt lat na tym terenie ma wielki żal do tych inwestorów, bo 
osobiście czuje się przez nich nie oszukany tylko wykiwany. Pan Kazimierz Grzybak 
powiedział, że na etapie kiedy był sporządzony plan zagospodarowani przestrzennego 
przyjeżdżał pan Stachowiak i poklepywał go i zapewniał go jako sołtysa, żeby się nie 
martwił, ze na etapie planu żadnych pieniążków nie mają, ale jak rozpoczną inwestycję to 
pomogą przy placu zabaw, świetlicy i w innych rzeczach. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, 
że jako mieszkańcy cały czas mówili w ten sposób, że nie są przeciwni tym wiatrakom, tylko 
niech to będzie na zasadzie takiej żeby ta szkodliwość była jak najmniejsza, ale też żeby ta 
społeczność też coś miała za to. Pan Sołtys powiedział, że oni w tej chwili nawet telefonów 
nie odbierają bo co z Grzybakiem będą rozmawiać i mają rację.  

Pan Artur Madeła radca prawny powiedział, że nie mają racji.  
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że z tego wypływa też 

pytanie: Co mieszkańcy, Sołtys, rada Sołecka, społeczność co mają zrobić? Pan Sołtys prosił 
aby mu doradzić. Pan Sołtys następnie poruszył temat dróg, które są już tam porozbijane. Pan 
Sołtys powiedział, że mieszkańcy są już po prostu skazani na ich łaskę i wolę. Pan Sołtys 
powiedział, że jak ta inwestycja to miliard złotych, to gdyby nawet mieliby dać te sto tysięcy 
na sołectwo to nawet by tego nie zauważyli.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to sa wszystkie 
inwestycje łącznie z Barzowicami.  
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 Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że przeprasza, że tak 
długo o tych wiatrakach mówi, ale dla nich to jest życiowa sprawa. Pan Sołtys powiedział, że 
każdego dnia jak tylko słońce świeci to jest migot, a jak tylko wiatr wieje to jest łomot, 
bzyczenie. Pan Sołtys zapytał dlaczego mają cierpieć nie mając nic w zamian za to? Pan 
Sołtys powiedział, że jemu powiedzieli tak, że oni płaca duże podatki do Gminy to ma iść do 
wójta.  

Pan Tadeusz Bożewski mieszkaniec Gminy Darłowo powiedział, żeby na sesję 
zaprosić Dyrektora urzędu Morskiego w Słupsku, Kapitanatu oraz Burmistrza Miasta. Mówca 
wypowiadał się w temacie inwestycji na morzu. Mówca powiedział, że nikt mieszkańców                 
o tej inwestycji nie informował. Mieszkaniec mówił, że mieszkańców zalewa.  

Pan Franciszek Kupracz wójt Gminy Darłowo powiedział, że ta sprawa zatapiania to 
jest miedzy innymi wynik działania dyrektora sprzed kilku lat. Pan Wójt powiedział, że to jest 
miedzy innymi realizacja wystąpień mieszkańców Zielnowa. Pan wójt powiedział, że uważa, 
że trzeba poprosić tutaj osobę za to odpowiedzialną.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że z uwagą słucha tego co dzisiaj 
się dzieje na sali. Pan Jan Górski powiedział, że obserwując kilkanaście ostatnich lat                        
w dalszym ciągu nie zmierzają do tego aby rozpoczął się prawdziwy dialog społeczny                       
w gminie. Mówca powiedział, że informacja jest przekazywana w jakiejkolwiek dziedzinie do 
mieszkańców jest przekazywana wybiórczo z konsekwencjami takimi, że potem nie ma nigdy 
winnego za to co się zdarzyło. Mówca powiedział, że chciałby aby wójt Gminy rozpoczął 
prawdziwy dialog społeczny z mieszkańcami a rada odczuwała, że ten dialog jest 
prowadzony. Mówca powiedział, że ma ogromne wątpliwości czy w tej chwili jest 
prowadzony szczery dialog w sprawie wiatraków. Odnośnie uchwały w sprawie przekazania 
Gimnazjum w Dąbkach pan Jan Górski wyraził poważne wątpliwości czy ona nie jest 
obarczona poważna przeszkoda prawną i będzie starał się dochodzić tego, bo głosował 
przeciw likwidacji gimnazjum pan Radny Łukasz Staniszewski, który jest osobistym 
małżonkiem żony, która prowadzi Gimnazjum w Słowinie, które przechwytuje dzieci z Dąbek 
i w związku z tym jest konflikt interesów. Pan Jan Górski powiedział, że być może celem Pan 
Łukasza jest całkowita likwidacja gimnazjum, żeby z gimnazjum w Dąbkach dzieci 
przechwyciło Słowino. Mówca podziękował panu Radnemu Krzyżanowskiemu, że wstrzymał 
się od głosowania.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w celu sprostowania powiedział, że to 
nie jest żadne zbycie, tylko przekazanie.  

Pan Jan Górski powiedział, że to jest zbycie gimnazjum. 
Pan Wójt powiedział, że prosi trzymać się słów, bo zabrną w ślepy zaułek.   
Pani Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego Małgorzata Chyła na 

koniec podzieliła się swoimi uwagami. Mówczyni powiedziała, że sprawa wiatraków dotarła 
już do sejmiku województwa zachodniopomorskiego. Mówczyni powiedziała, że była tam 
grupa ludzi, która w tej sprawie protestowała na jednej z sesji. Pani Radna przyznała, że 
przyjrzy się tej sprawie bliżej. Pani Małgorzata Chyła następnie wypowiedziała swoje 
prywatne zdanie na temat podjętej uchwały swoje absolutnie prywatne zdanie. mówczyni 
później wyraziła nadzieję, że kuratorium nie wyda pozytywnej opinii w tej sytuacji ponieważ 
podobne przypadki były w Polsce. Mówczyni powiedziała, że dbając o finanse publiczne 
Gminy Darłowo warto powrócić do Zespołu Szkół ponieważ byłoby to najbardziej 
ekonomiczne. Mówczyni powiedziała, że do 31 sierpnia 2013 roku w tej szkole pracowała 
jedna pani dyrektor bez żadnych zastępców i przy trzynastu oddziałach świetnie szkoła 
prosperowała. Mówczyni powiedziała, że w tej chwili jest dwóch dyrektorów i są też wice, 
oraz dodatkowe inwestycje. Pani radne powiedziała, że najlepsze będzie w przyszłości 
postawienie wniosku o ponowne złączenie w Zespół Szkół.  
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Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo w sprawie wiatraków powiedział, że 
Urząd Marszałkowski czy organy kompetentne pozytywnie zaopiniowały postawienie tych 
dodatkowych wiatraków w rejonie Starego i Nowego Jarosławia, także niech pani radna wróci 
do tych dokumentów. Pan Wójt powiedział, że Zarząd melioracji jest jednostką podległą 
Marszałkowi, także prosi Pani Radną, aby powiedziała panu dyrektorowi żeby wyjaśnił o co 
chodzi w całej tej inwestycji i ile to będzie trwało.  

Pani Radna powiedziała, że oczywiście.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

jeszcze chciałby zabrać głos. 
Nikt się nie zgłosił. 
Na tym punkt zakończono. 

 

Zakończenie sesji. 
Ad. 19. 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XL Sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1332 w dniu 29 listopada 2013 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się plik zapisany na płycie DVD. 
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